

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**Recognition and Enforcement of Foreign court judgments in the People's
Republic of China**

Li Yongjie

Scientific supervisor -

Lomako Alla Yuryevna

Candidate of Science (Law) PhD,

Associate Professor

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 82 p, 56 sources.

2. Keywords: The principle of reciprocity, "One Belt, One Road", Recognition and enforcement of foreign court judgments, judicial assistance.

3. The content of the work

Object of research – legal relations developing during the execution of foreign court judgments in civil and commercial cases.

Subject of research – the legal norms, materials of law enforcement practice on the recognition and enforcement of the judgments of foreign courts, legal literature on the topic of scientific research.

The aim of the thesis – analyze the legal regulation and law enforcement practice of recognition and enforcement of foreign judgments in China, as well as to substantiate and formulate conclusions based on the results of scientific research.

Methods of research: dialectical, method of comparative analysis, method of expert evaluation.

Results: The research results and novelty of this thesis lie in its in-depth analysis of China's evolving stance on the recognition and enforcement of foreign court judgments. It provides a comprehensive overview of the legal frameworks, judicial practices, and the significant role of the principle of reciprocity in China's international judicial cooperation. This study uniquely examines the impact of China's engagement in the "Belt and Road Initiative" on its legal reforms, highlighting the country's progressive alignment with international norms.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: the results of this study can be used in the educational process.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: 82 страница, 56 источника.

2. Перечень ключевых слов: Принцип взаимности, «Один пояс, один путь», Признание и исполнение решений иностранных судов, судебная помощь.

Объект исследования – правоотношения, складывающиеся при исполнении решений иностранных судов по гражданским и хозяйственным делам.

Предмет исследования – правовые нормы, материалы правоприменительной практики по вопросам признания и исполнения решений иностранных судов, юридическая литература по теме научных исследований.

Цель работы – проанализировать правовое регулирование и правоприменительную практику признания и исполнения иностранных судебных решений в Китае, а также обосновать и сформулировать выводы на основе результатов научных исследований.

Методы исследования: диалектический, метод сравнительного анализа, метод экспертной оценки.

Результаты: Результаты исследования и новизна данной диссертации заключаются в углубленном анализе меняющейся позиции Китая в отношении признания и исполнения решений иностранных судов. В нем представлен всесторонний обзор правовой базы, судебной практики и важной роли принципа взаимности в международном судебном сотрудничестве Китая. В этом исследовании уникальным образом рассматривается влияние участия Китая в инициативе «Пояс и путь» на его правовые реформы, подчеркивая постепенное приведение страны в соответствие с международными нормами.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: результаты данного исследования могут быть использованы в образовательном процессе.